



# 通識教育大課堂2011 - 珠三角考察體驗團

## Liberal Studies Classroom 2011 - Pearl River Delta Study Tour

贊助：香港特區政府教育局

Sponsorship: Education Bureau HKSAR Government

### 第一期 Session I

日期 Date: 07/04-11/04

地點：韶關 Place: Shaoguan

### 第二期 Session II

日期 Date: 17/05-20/05

地點：廣州、肇慶、佛山 Place: Guangzhou, Zhaoqing, Foshan

### 第三期 Session III

日期 Date: 17/11-20/11

地點：中山、珠海 Place: Zhongshan, Zhuhai

由本會與國民教育服務中心合辦的「通識教育大課堂2011 - 珠三角考察體驗團」一共舉辦了3期，帶領來自24間學校、近360名教師及學生踏足珠三角地區的6個城市進行拜訪及考察活動，讓參加者親身了解改革開放的發展成就，以及認識廣東省獨特的歷史文化，提高參加者的國民身份認同，同時讓他們尋找到自己的根。

Our Association and National Education Services Centre co-organized three sessions of Liberal Studies Classroom 2011- Pearl River Delta Study Tour, bringing nearly 360 teachers and students from 24 schools to visit six cities in the Pearl River Delta region. This activity enabled participants to experience the development achievement of the reform and opening up and learn about the unique history and culture of Guangdong province, thereby enhancing their national identity and finding their roots.



▲登上列入世界自然遺產的丹霞山，考察獨特的「丹霞地貌」。  
Participants climb the world natural heritage Dauxiashan and visit the unique "Dauxia Landform".



▲拜訪珠江啤酒集團的展覽館，認識祖國啤酒工業的發展過程。  
Participants visit the exhibition hall of Zhujiang Brewery Group and learn about the development of the beer industry of our country.



▲踏入韶關市沙溪小學，當上「小老師」。  
Participants become "little teachers" at Shaoguan Shaxi Primary School.



▲參加者穿上軍服，整齊列陣，準備接受軍事訓練。  
Participants put on military uniforms and neatly lined up for military training.



▲在中山市華帝燃具股份有限公司，參加者手持祥雲火炬，感受北京奧運的輝煌時刻。  
At Zhongshan Vatti Gas Appliance Co., Ltd., participants held the lucky cloud torch to experience the glorious moment of Beijing Olympics.



▲抵達珠海市羅三妹山，感受領導人鄧小平「不走回頭路」的偉大氣概。  
Arriving at Luosamei Hill in Zhuhai, participants experience the great mentle of "not turning back" of Leader Deng Xiaoping.